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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor adnak valódi fizetésemelést a tanároknak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Tisztelt Ház!

Nagy diadallal jelentette be Kásler miniszter úr, hogy szeptembertől 10%-os pótlékot adnak a 
pedagógusoknak. Joggal hívják fel a figyelmet arra azonban a szakszervezetek, hogy az 5% 
százalék körüli infláció mellett ez nem tekinthető a fizetés érdemi javításának, csak 
látszatintézkedésnek. 2020-ban is tovább folytatódik a pedagógusbérek leszakadása. Ezzel pedig 
tovább fog nőni a jelenleg is súlyos pedagógushiány.

Ráadásul nem is valódi béremelésről van szó, hanem csak pótlékról. Tehát ez a többlet nem épül be 
a bértáblába, bármikor elvonható. Az sem világos, hogy ki fogja megkapni az emelést. A miniszter 
által említett számban benne vannak-e a szakképzésben dolgozók, akiket önök kivettek a bértábla 
hatálya alól? Kapnak-e pótlékot azok az oktatást segítő szakemberek és technikai dolgozók, akikről 
önök rendszeresen elfeledkeznek? A zavart tovább növeli, hogy a szakszervezetekkel ígéretük 
ellenére sem folytattak érdemi tárgyalást a béremelés módjáról.

A legfontosabb kérdés azonban az, hogy mikor adják vissza azt a pénzt, amivel tartoznak a 
pedagógusoknak? Amikor bevezették a jelenlegi életpálya-modellt, akkor azt ígérték, hogy ennek 
alapja a mindenkori minimálbér lesz. Ezt az ígéretüket aztán rögtön meg is szegték, és ezért a 
bértábla alapja ma is a 2014-es minimálbér, 101 500 Ft. Ezzel a trükkel önök havi 60-70 ezer 
forintot vesznek ki minden egyes pedagógus zsebéből.

Kérdezem tehát miniszter urat:

Miért utasították el az ellenzék javaslatait a költségvetési vitában, ha önök szerint is szükséges a 



pedagógusbérek emelése?

Miért pótlékot adnak, és miért nem a bértábla alapját emelik?

Mikor adják vissza a pedagógusoknak azt a több tízezer forintot, amit elcsaltak az életpálya-
modellel ígért béremelésből?

Mikor folytatnak végre érdemi tárgyalást a szakszervezetekkel a pedagógusbérek emeléséről?

Budapest, 2020. 02. 27.

Arató Gergely

Demokratikus Koalíció
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